
فخری ســادات  گروه سیاســی- 
مسچی: یکی از شعارهای دکتر مسعود 
منتخب  جمهوری  رئیس  پزشــکیان 
رفع فیلتریــک فضای مجازی بود و به 
همین دلیل یکی از نمایندگان مجلس 
نماینده  عثمانی  محمدقســیم  یعنی 
مردم بوکان طرحــی دو فوریتی را به 
تا در صحن  هیات رئیسه تقدیم کرده 
مجلس قرائت شود اما آنگونه که خود 
در تذکری در صحــن علنی می گوید، 
این طرح از ســوی محمدباقر قالیباف 

وتو شده است.
محمدقسیم عثمانی نماینده مردم بوکان 
در مجلس شــورای اســامی طی اخطاری 
در جلســه علنی روز چهارشــنبه گفت: از 
نمایندگان تقاضا دارم به صحبت های بنده 
گوش کنند چرا کــه دردی که بنده امروز 
دارم درد فردای شــما است. من طرحی دو 
فوریتی تهیه و تقدیم هیات رئیســه کردم. 
این طــرح تمام مراحل خــود را طی کرده 
است اما آقای قالیباف این طرح را وتو کردند.
وی ادامه داد: با چه حقی این کار را انجام 
دادید؟ آقای قالیباف شــما به قرآن سوگند 
یاد کردید کــه آیین نامــه داخلی مجلس 
شورای اســامی را رعایت کنید. طرح بنده 

چه مشکلی داشت؟
عثمانــی در ادامــه عنوان کــرد: آقای 
قالیبــاف اینجا پادگان نیســت بلکه اینجا 
مجلس شورای اسامی اســت. اینجا خانه 
ملت اســت، بنده به عنــوان نماینده مردم 
طرحــی را در جهت منافع مــردم طراحی 
کرده و طبق آیین نامه مراحل دو فوریتی آن 
را طــی کردم چرا آقای قالیباف این طرح را 

وتو کردند.
نماینده مــردم بوکان در مجلس تصریح 
کــرد: مگر هیات رئیســه نبایــد آیین نامه 
مجلــس را رعایت کند. اگر مــن به عنوان 
نماینده مردم نتوانم صحبت کنم چه کسی 
باید حرف مردم را بزند؟ آقای قالیباف  فکر 
می کنیــد مصلحت اندیش هســتید؟ چرا 
به آیین نامه عمــل نمی کنید؟ بنده با همه 
دوستان هیات رئیسه صحبت کردم و گفتند 
که مراحل این طرح طی شــده است چون 
طرح رفع فلیترینگ اســت اجازه نمی دهید 

در دستور کار قرار گیرد.
وی افزود: مگر همــه از رفع فلیترینگ 
صحبت نمی کردید؟ چــرا طرح بنده را وتو 
می کنید؟ این اقدامــات را نکنید به خدا به 

نفع کشور نیست.
در زمــان صحبت هــای محمدقســیم 
عثمانــی تعدادی از نمایندگان نیز با صدای 
بلند و به نشــانه مخالفت ۲ -۲ می کردند و 
عثمانی در واکنش به این صحبت ها، کتاب 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسامی را بر 

روی میز خود کوبید.
علی نیکزاد کــه اداره جلســه علنی را 
برعهده داشت، در پاســخ به تذکر نماینده 
بوکان بیان کرد: انتصابی که شما به رئیس 
مجلس شورای اسامی دادید درست نیست. 
اکنون ۳۰ طرح دو فوریتی در هیات رئیسه 
وجود دارد و هر کــدام باید به موقع مطرح 

شود.
وی افزود: با شناختی که بنده از شما دارم 
و ســوابقی که از نمایندگی شما می شناسم 
اینگونه صحبت کردن مصلحت نیست. این 
چه الفاظی است که شما به کار بردید؟ یعنی 
چه که می گویید اینجا پادگان نیســت. این 

چه حرفی اســت؟ ما جبهه دیده ایم، بالا و 
پایین در کشــور دیده ایم، اکنون ۳۰ طرح 
دوفوریتــی در هیات رئیســه اســت که به 
وقتش مطرح می شــود. بنده تقاضا دارم که 
هم شأن مجلس شورای اسامی و هم شأن 
نمایندگان و هم شأن رئیس مجلس شورای 

اسامی را حفظ کنید.
پس از پایــان توضیحــات نایب رئیس 
از  تعــدادی  مجلــس شــورای اســامی 
نماینــدگان که حامی رئیس مجلس بودند، 
تجمع  عثمانی  اطراف صندلی محمدقسیم 
کرده و به بحث بــا او پرداختند. در نهایت 
با حضور حمیدرضا حاجی بابایی نایب رئیس 
مجلس شورای اســامی این بحث خاتمه 

یافت.
دستغیب رئیس دیوان محاسبات شد

اما ابتدای جلســه علنی مجلس شورای 
اســامی به ریاســت محمد باقــر قالیباف 
برگــزار شــد و انتخاب رئیس و دادســتان 
دیوان محاســبات در دستورکار نمایندگان 

قرار گرفت.
در جریان این جلسه حمیدرضا تیموری 
یکی از کاندیدای ریاســت دیوان محاسبات 
کشور  ضمن ارایه برنامه هایش به نمایندگان 
تصریح کــرد: نه روابط دیوان ســالارانه مرا 
به اینجا رســانده اســت و نه چفت و بست 
سیاســی گره کار مرا گشــوده است، بنده 
بــه خدا پناه بردم و با تکیه بر پاک دســتی 
و عنایــت خدای متعال به اینجا رســاندم. 
بنــده متعهد بــه امانتداری، هوشــیاری و 
بینایی هستم. من متعهد می شوم که چشم 
بینای نمایندگان در نظارت باشم. بدون نگاه 
سیاسی دیوان سیاست زده را به مسیر اصلی 
خود باز می گردانم. بنده دیوان محاســبات 
را به عنوان پشتوانه نظارتی مجلس تقویت 
خواهم کرد. ســیداحمدرضا دستغیب دیگر 
کاندیدای ریاســت دیوان محاسبات بود که 
به عملکرد دوســاله اش در دیوان محاسبات 
اشــاره کرد و گفت: اقداماتم در دو ســال 
گذشــته به عنوان راســتی آزمایی است ما 
شــعارمان را شــفافیت و انضباط مالی قرار 
دادیم و رویکردمان هم نظارت اعتمادآفرین 
و حراســت تسهیل گرانه است نظارتی که از 
باب پیشــگیری و صیانت بــوده و به دنبال 

مانع تراشی و مچ گیری نیستیم.
از اســتماع  نماینــدگان مجلــس بعد 

برنامه هــای ســیداحمدرضا دســتغیب و 
حمیدرضــا تیمــوری دو گزینــه نهایــی 
کمیســیون برنامه و بودجه، »دستغیب« را 
بــا ۲۱۱ رای از ۲۷۲ نماینــده حاضر برای 
ریاست دیوان محاســبات در دور دوازدهم 

انتخاب کردند.
لازم به ذکر است که دستغیب در ۲ سال 
گذشــته و در مجلس یازدهم ریاست دیوان 

محاسبات را به عهده داشت.
دیگر موارد در دستور کار

داوود  امــروز،  علنــی  درادامه جلســه 
محمدی به عنوان کاندیدای دادستان دیوان 
محاسبان کشور،  ضمن تشریح برنامه هایش 
برای نماینــدگان گفت: بنده یار صمیمی و 
بازوی نظارتی و خانــه مطمئن نمایندگان 
در دیوان محاسبات خواهم بود. بنده تاش 
خواهم کرد تا دیوان محاســبات به وظایف 
قانونی خود عمل کــرده و بی جهت آبروی 
کسی ریخته نشــود. تخصصی کردن شعب 
دادیــاری یکی از موضوعات مهمی اســت 
که بنده دنبــال خواهم کرد. حضور میدانی 
در استان ها با هماهنگی مجمع نمایندگان 
استان از جمله اقداماتی است که در جهت 
تقویت تعامل با نماینــدگان دنبال خواهم 
کرد. استقرار سامانه های نظارتی الکترونیکی 
و هوشــمند از دیگر مواردی اســت که در 

دستور کار بنده قرار دارد.
پــس از او ابراهیــم مولایــی جم دیگر 
کاندید دادستان دیوان محاسبات اظهار کرد: 
فرصت هایی در حوزه دادسراها و تهدیدهایی 
در دیوان محاســبات وجود دارد. مدیریت 
حسابرســی دادسرا را فعال نکرده ایم و این 
تهدید است. حتما مدیریت حسابرسی را با 
حضور کارشناسان بار دیگر فعال می کنیم. 
یکــی از مهم تریــن فرصت هــا در دیوان 
محاسبات، تسهیل نقش نظارتی نمایندگان 
اســت. نمایندگان در اجرای قانون با مدیر 
استانی مشکل دارند بنابراین باید خود را با 

مقام بالادستی مرتبط کنند.
درنهایــت نماینــدگان بعد از اســتماع 
برنامه هــای داوودی محمــدی و ابراهیــم 
مولایی جم، »محمدی« را بــا ۱۴۷ رای از 
۲۶۶ نماینده حاضر به عنوان دادستان دیوان 

محاسبات انتخاب کردند.
در ادامــه جلســه علنی امــروز،  بابک 
نگاهداری به ارائه گزارشــی درباره عملکرد 

و اقدامات تحولی مرکز پژوهش های مجلس 
پرداخت. رئیس مرکز پژوهش های مجلس 
شــورای اســامی با مروری بر گزارش های  
منتشــر شده از ســوی  مرکز پژوهش ها در 
طی  چهار ســال مجلس  یازدهم ، بیان کرد: 
مجلس  یازدهم  به  ریاســت  آقــای  قالیباف 
چهــار رویکــرد مدیریتی  مردمی ســازی ، 
کارآمدسازی ، هوشمندسازی  و شفاف سازی  
را با حفظ  اصول و ارزش ها در پیش گرفت و 
در واقع گام نخست  حرکت  از مجلس  سنتی  
به  مجلس  نوین  را برداشــت  لــذا می توان 
مجلــس  یازدهم  را نقطه  عطفی  در تحول از 

یک  مجلس  سنتی  به  مجلس  نوین  دانست .
تعــدادی از نمایندگان پس از اســتماع 
توضیحــات بابک نگاهــداری در خصوص 
عملکرد سه ســاله مرکز پژوهش ها، تاکید 
کردند که نگاه ما اســتفاده بیش از گذشته 
از ظرفیت مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسامی در مســیر قانون گذاری در مجلس 

دوازدهم است.
ســپس علی نیکزاد نایب رئیس مجلس 
تاکید کرد: امیدواریم اســتمرار گزارش های 
فنی و تخصصی جایگاه مرکز را حفظ کنید 
کما این که راه اندازی خانه خاق قوه مقننه، 
پارلمان دانشجویی و اندیشکده های استانی 
حکمرانی نویدبخش حرکت های رو به جلو 
است. در بخش دیگری از جلسه، نمایندگان 
عبدالوحید فیاضی را با ۱۴۷ رای و حسین 
حــق وردی را با ۱۴۵ رای به عنوان ناظران 
مجلس در شــورای عالی آموزش و پرورش، 
فرشــاد ابراهیم پور را با ۱۸۰  رای و وحید 
کنعانــی را بــا ۱۴۴رای به عنــوان ناظران 
مجلس در شــورای عالی علــوم، تحقیقات 
و فناوری و فاطمه جــراره را با ۱۶۲رای به 
عنوان ناظر مجلس در شورای عالی سنجش 

و پذیرش دانشجو تعیین کردند.
ادامه رســیدگی  در  نمایندگان مجلس 
دســتورکار امروز خود  ناظران در شــورای 
ســنجش و پذیرش دانشــجو در دوره های 
تحصیــات تکمیلی در دانشــگاه ها ،  عضو 
شورای سیاست گذاری، برنامه ریزی و نظارت 
مرکزی مــدارس و مراکز آموزش و پرورش 
غیردولتــی، ناظر در شــورای عالی انرژی،  
ناظر در ســتاد راهبری تجــارت منطقه ای 
انرژی، ناظر در کارگروه تهیه دســتورالعمل 
 تعییــن بهــای بــرق مصرف مشــترکان 

 گروه سیاســی- فهیمه جهازیان: 
آخرین  در  ســیزدهم  کابینه  اعضای 
جلســه این دوره با حضــور در جمع 
خبرنگاران به سوالات آنها پاسخ دادند.
همچنین در حاشیه آخرین جلسه هیأت 
دولت ســیزدهم از خودروی ری را و تمبر 
بزرگداشت شهید جمهور و شهدای خدمت 

رونمایی شد. 
گفتنی اســت که پس از مراسم تحلیف 
احتمالا چهارشنبه آینده اولین جلسه هیات 
دولت چهاردهم با حضور مسعود پزشکیان 
رئیس جمهوری اســامی ایران برگزار شود 
و تا پایان روند رای اعتماد از سوی مجلسف 
براساس حکم رهبر انقاب، رئیس جمهوری 
جدید بــا وزرای فعلی جلســات کابینه را 

تشکیل خواهد داد. 
۲ نفر از رهبران گروه های داعشی و 

تکفیری دستگیر شدند
حجت الاسام ســید اسماعیل خطیب 
وزیر اطاعات در حاشیه جلسه هیات دولت 
با حضور خبرنگاران گفت: باید از  تاش ها و 
همکاری های شما عزیزان که با مجموعه های 
امنیتی در  دورانی پرفراز و نشــیب و فعال 

داشتید تشکر  و سپاسگزاری کنم.
وی افــزود: بعــد از بیانیــه ای که اخیرا 
وزارت اطاعــات داد، با همکاری و همراهی 
کــه هیات ها و مجموعه های  فرهنگی و نیز 

هوشیاری مردم داشــتند، به لطف الهی در 
عملیاتی حدود ۲۰ نفر از افرادی که معمولا 
از افراد و اتباع غیر مجاز محسوب می شوند، 
شناســایی و دســتگیر شــدند که مدیون 

گزارشات مردمی است. 
وزیر اطاعات تاکید کرد: حدود ۱۲ نفر از 
آنها، افراد عملیاتی بودند  که برای عملیات 
به داخل کشــور آمده بودند و دو نفر از آنها 
از رهبــران گروه های داعشــی و تکفیری و 
وابسته به کشورهایی بودند که با ما همسایه 

نیستند. 
خطیــب همچنیــن گفــت: از مــردم 
می خواهم در به کارگیــری اتباع غیرمجاز 
حساسیت داشته باشــند. اگر دنبال کار یا 
اجاره روزانه منزل هستند، حساسیت داشته 
باشــند. در برخی موارد برای حفظ ظاهر با 
خانواده همراه می شــوند. کنترل های مرزی 
افزایش یافته اســت اما آنها تاش می کنند 
تجهیزات خــود را از داخــل تهیه کنند و 
فروشــندگان نســبت به فروش موادی که 
اســتفاده دو منظوره می شــود به این افراد 

حساس باشند و دقت کنند.
به دانشگاه برمی گردم

محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اســامی نیز در حاشیه جلسه دولت، 
اظهار کرد: ترجیح من این اســت که بتوانم 
خارج از دولت هــر کمکی که دولت بعدی 

نیاز داشته باشــد، ارائه کنم. معلم دانشگاه 
هستم و به دانشگاه برمی گردم.

وی ادامه داد: فکر نمی کردم اینقدر زود 
تمام شود؛ این تقدیر الهی بود. ما خودمان را 
آماده کرده بودیم بسیاری از اقدامات خود را 
تکمیل کنیم. دلم نه برای وزارت، بلکه برای 

همکاران تنگ می شود.
در  کــرد:  خاطرنشــان  اســماعیلی 
زیرساخت ها کارهای خوبی صورت گرفته و 
در حوزه تنظیم گری و تولید محتوا اتفاقات 
خوبی افتاده است. امیدوارم دوستانمان این 

مسیر را ادامه دهند.
سالی ۱۱۰ هزار خودروی »ری را« 

ساخته می شود
علی آبادی در حاشیه جلسه هیات دولت 
در جمــع خبرنگاران دربــاره خودرو »ری 
را« اظهار کرد: خودرو ری را تقریبا بیشــتر 
آپشــن ها برای رقابت بــا خودروهای خوب 
دنیا و اســتانداردهای دنیا را دارد. مهندسی 
و طراحی این خودرو داخلی اســت و با برند 

ایران عرضه می شود.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا قیمت 
این خودرو زیر ۱ میلیارد تومان خواهد بود؟ 
گفت: بله. ســالی ۱۱۰ هزار دستگاه از این 

خودرو ساخته می شود.
وزیــر صمت خاطرنشــان کــرد: ری را 
برگرفته از یک نام ایرانی اســت. این خودرو 
دو گونه موتــور دارد و ۶۷ درصد در داخل 

ساخته شده است.
امیدواریم مــردم از کیفیت این خودرو 
راضی باشــند، چون این خودرو یک تحول 

تازه در صنعت خودروسازی است.
علــی آبادی خاطرنشــان کــرد:  جامعه 
یک مقدار التهاب داشــت کــه به نظر من 
این التهــاب به زودی گرفته خواهد شــد. 
واردات خودروهای نو و کارکرده آزاد اســت 
و تولید هم امسال به ۱.۷ میلیون می رسد. 
امسال ۱۰ هزار خودرو وارد کردیم. بیش از 
۱۵۰ هزار ثبت ســفارش داشته ایم و ثبت 
سفارش ها باز است. واردات خودور با همین 

روند ادامه خواهد داشت.
وی بــا بیان اینکه به دنبال این هســتم 
که قیمت گــذاری دســتوری را از خودرو 
خارج شــویم، گفــت: واردات خودرو برقی 
و هیبریدی محدودیتــی ندارند. در تدارک 
توسعه زیرساخت این خودروها هستیم. در 
حال توسعه شارژهای این خودروها هستیم. 
می توانیــم همه نیازهای کشــور را تا پایان 

سال تامین کنیم.
آیین نامه حمایت مناسب از 
گزارشگران فساد تصویب شد

علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت با 
اشاره به اینکه در جلسه امروز وزرا و اعضای 
هیات دولت گزارش عملکــرد خود را ارائه 
کردند، گفت: آیین نامه حمایت مناســب از 
گزارشگران فساد تصویب شد و پیش بینی 
لازم برای حمایت از این افراد در این لایحه 

انجام شد.
وی همچنین با اشــاره بــه اینکه امروز 
اولیــن آیین نامه اجرایی قانون برنامه هفتم 
توســعه تصویب شــد، افزود: آییــن نامه 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان را داشته 
ایــم اما مصوبه امروز اولین آیین نامه بعد از 
اباغ برنامه هفتم توسعه است. بر اساس این 
آیین نامه برای صیانت بهتر از اموال عمومی، 
مشــوق هایی برای مدیران و کارشناسان و 
حقوقدان در همه دستگاه های اجرایی پیش 

بینی شد.
واردات شمش طلا در ۴ ماهه اول 

امسال ۱۲ تن ثبت شده است
ســید احســان خانــدوزی وزیــر امور 
قتصــادی و دارایی در جمــع خبرنگاران، 
با اشــاره به عملکرد دولت ســیزدهم در ۴ 
ماهه اول ســال ۱۴۰۳ گفت: میزان رشــد 
منابع بودجه در ۴ ماهه اول امســال نسبت 
به ۴ ماهه مشــابه سال ۱۴۰۲ به میزان ۵۰ 
درصد افزایش داشــته است که سهم قابل 
توجهی از این افزایش به رشــد درآمدهای 
 نفتی و ســایر درآمدهای جــاری و مالیاتی 

دولت برمی گردد.

گزارش »مردم سالاری« از تنش در صحن مجلس شورای اسلامی

رفع فیلترینگ عامل »دو – دو« نمایندگان تندرو

گزارش »مردم سالاری« از آخرین حضور وزرای کابینه سیزدهم در حیاط دولت

از تولید خودرو »ری را« تا دستگیری تکفیری ها

از تصحیح یک برداشت تا دیدار 
با آخرین وزرای دولت سیزدهم

گروه سیاسی: مسعود پزشــکیان رئیــس جمهوری منتخب همچنان در 
پاستور میزبان شخصیت های سیاسی است و روز چهارشنبه نیز به میان اعضای 

شوراهای اسامی سراسر کشور رفت.
مردم باید مشکلات و محدودیت های کشور را بدانند

رئیس جمهور منتخب گفت: مردم باید مشکات و محدودیت های کشور را 
بدانند، ما اگر با هم درباره مشــکاتمان گفت وگو کنیم، می توانیم برای آن راه 

حل پیدا کنیم.
مسعود پزشکیان در دیدار اعضای مجمع عمومی جبهه اصاحات ایران، با 
اشاره به برداشــت نادرست برخی افراد از اظهارات وی در مجلس، گفت: بنده 
در مجلس عنوان کردم که جریاناتی در خارج از کشور نمی خواستند که مردم 
در انتخابات حضور پیدا کنند اما مردم با حضور خود مشتی بر دهان این افراد 
زدند، برخی تصور کردند که بنده عنوان کرده ام که مشتی بر دهان افرادی که 

در انتخابات شرکت نکرده اند، زده شد.
رئیس جمهــور منتخب تاکید کرد: به هیچ وجه منظــور بنده افرادی که 
در انتخابات حضور پیدا نکردند، نبود و از این اظهارات بنده اشــتباه برداشــت 
شد، آنهایی هم که پای صندوق های رای نیامدند، هم مردم ما هستند، منظور 
بنده افرادی بود که نمی خواســتند مــردم در انتخابات حضور پیدا کنند. آنها 
نمی خواستند حتی ۱۰ درصد هم در انتخابات شرکت کنند و ۵۰ درصد مردم 

حضور پیدا کردند.
پزشــکیان با بیان اینکه مســیر پیش رو جاده صافی نیست و پر از سنگ 
و ســنگاخ اســت و نمی توان به تنهایی این راه را رفت، افزود: در این مســیر 
و بــرای رعایت عدالت قدم اول این بود، شــاخص مشــخص کنیم که در این 
راستا شاخص ها با کمک دانشکده مدیریت مشخص شد، سپس به کمیته ها و 
احزاب اصاح طلب، اصولگرا و مستقل عنوان کردیم که نظراتشان را ارائه و افراد 

مدنظرشان را اعام کنند.
وی با تاکید بر اینکه اگر شــاخص وجود داشته باشــد، افراد بر اساس این 
شاخص ها وزن می شوند و دیگر دعوایی وجود ندارد، ادامه داد: یکی از موضوعات 
در انتخاب کابینه، پیدا کردن افراد کمتر از ۵۰ سال بر اساس شاخص ها بود که 
پیدا کردن این افراد به این سادگی نیست، چراکه این فرد باید پاکدست، جسور، 
باتجربه و با انگیزه باشد، در حال حاضر باید با این شاخص ها حرکت کنیم، البته 

ممکن است در ابتدا نقایصی وجود داشته باشد.
پزشــکیان در ادامه گفت: عدالت و حق با شــاخص شکل می گیرد، لذا اگر 
بتوانیم این ادبیات را بین خودمان و زیرمجموعه های اداری، سیاسی و مدیریتی 
نهادینه کنیم، دیگر زمانی که فان شخص نمره ندارد، نمی تواند تقاضا و توقع 

داشته باشد.
وی با تاکید بر اینکه شــاخص عدد می شناســد، نه فرد، افزود: اجرای این 
موضوع در تئوری راحت اســت، اما در اجرا به همین راحتی نیســت، چرا که 
هوای نفس ممکن است مانع اجرای آن شود، لذا اگر بتوانیم عدالت و انصاف را 

در جامعه پیاده کنیم، می توانیم اعتماد اجتماعی را بازگردانیم.
وی بــا تاکید بر لزوم ارتباط با دنیا بر اســاس اصــل احترام متقابل، گفت: 
ابتدا باید دســت در دست هم دهیم و اختافات داخلی را حل کنیم و سپس 
با همســایگان و سایر کشورها ارتباط برقرار کنیم، قرار نیست زور بگویند و ما 
زیر بار آن برویم و هر چه از ما خواسته شد، سر خم کنیم؛ چرا که انسان آزاده 

زیر بار زور نمی رود.
رئیــس جمهور منتخب ملت، با بیان اینکــه حق نداریم حقوق یک عده یا 
گروه را در کشــور نادیده بگیریم، افزود: عده خاصی قدرت را در دست گرفته 
و به دنبال حاکم کردن منویات خود هستند، اگر ما نیز بخواهیم اینگونه عمل 

کنیم، امکان پذیر نیست.
وی با اشاره به اینکه باید هوای مشتری یعنی مردم را داشته باشیم، گفت: 
در هر واحد و اداره ای مردم باید از خدمات ما راضی باشــند، چراکه مفهموم 
ارباب رجوع یعنی اینکه ارباب به من مراجعه کرده و باید خدمتگزار وی باشم.

پزشــکیان با بیان اینکه دشمنان می خواهند کشور را تکه تکه کنند، افزود: 
اگر کشور تکه تکه شود هر کاری بخواهند، انجام می دهند. ایران ما، برای همه 

مردم کشور است و باید از توانمندی های همه ایرانی ها استفاده کنیم.
رئیس جمهور منتخب با بیان اینکه مطالبه ما این است که همه به صحنه 
بیایند و تاش می کنیم رضایت مردم را جلب کنیم، گفت: مردم باید مشکات 
و محدودیت های کشور را بدانند، ما اگر با هم درباره مشکاتمان گفت وگو کنیم، 

می توانیم برای آن راه حل پیدا کنیم.
روایت رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور

از دیدارش با رئیس جمهور منتخب
میثم لطیفی به ارائه روایتی از دیدارش با مسعود پزشکیان پرداخت.

میثم لطیفی آخرین فردی بود که از دولت سیزدهم به دیدار رئیس جمهوری 
منتخب رفت. وی در دیدار با رئیس جمهور منتخب ضمن ارایه آخرین گزارش 
از وضعیت نظام اداری و استخدامی کشور، گفت: این سازمان به عنوان یکی از 
دو بازوی اصلی رئیس جمهور، نقش ویژه ای در اعمال حکمرانی در نظام اداری 
و اجرایی کشــور دارد. لطیفی مباحث مطرح شــده در دیدار با رئیس جمهور 
منتخب را بسیار سازنده و زمینه ساز انتقال دانش و حرکت اعتمادساز دولت ها 
برای خدمت بهتر به مردم دانست و گفت: در این دیدار صمیمانه تاش شد با 
بیان جهت گیری های کان دولت در حوزه نظام اداری و ارائه گزارش عملکرد 
سازمان اداری و استخدامی کشور در سه سال گذشته، گلوگاه ها و نقاط اهرمی 
تصمیم گیری که نیازمند توجه به هنگام رئیس جمهور منتخب اســت به وی 
منتقل شود. لطیفی اظهار کرد: هدف این بود که در ابتدای راه، تصویر روشنی 

از وضعیت نظام اداری کشور رئیس جمهوری منتخب دریافت کنند.
لطیفی ضمن اشــاره به ارائه آخرین آمارها در این دیدار، افزود: در خصوص 
برخی دســتگاه های اجرایی همانند نهاد ریاســت جمهوری و وزارت آموزش و 

پرورش گفت وگو تفصیلی تر بود. 
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور خاطرنشان کرد: وظیفه همه  ما این 
اســت که به دولت چهاردهم در هر سطحی که باشیم، کمک کنیم. ان شاءالله 

دولت منتخب موفق شود و به اهدافش برسد.
همه با هم به سمت سیاست های کلّی مقام معظم رهبری 

حرکت کنیم
رئیس جمهور منتخب با اشــاره به اینکه کابینه ای انتخاب می کند که نماد 
 وفــاق ملی باشــد، تصریح کرد: همه با هم به ســمت عــزت و قدرت مطابق 
برنامه های توســعه ملی و سند چشم انداز و سیاســت های کلی مقام معظم 

رهبری حرکت کنیم.
به گزارش ایســنا، مسعود پزشــکیان در حســاب کاربری خود در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: »قدم اول ما این است که کابینه ای را انتخاب کنیم 
که نماد  وفاق ملی باشــد. باور کنیم که کشور با یک گروه، دسته و جناح اداره 
نمی شــود. باید کابینه ای متشکل از افراد متخصص، کارشناس صاحب تجربه، 
صادق و راســتگو و با مشــورت جناح های مختلف انتخاب کنیم و همه با هم 
به ســمت عزت و قدرت مطابق برنامه های توســعه ملی و سند چشم انداز و 

سیاست های کلی مقام معظم رهبری حرکت کنیم.«
نگاه مثبت رهبر انقاب به رئیس جمهور منتخب یک سرمایه است

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام گفت: آقای پزشکیان روحیه مردمی، لطیف 
و گفتمان ســاده دارند و تمام این ها باعث شــده مردم طرف ایشــان باشند و 
همچنین سرمایه دیگر، نگاه مثبت رهبر انقاب به رئیس جمهور است که در 
اختیار آقای دکتر اســت. به گزارش پایگاه اطاع رسانی دکتر پزشکیان، سید 
پرویز فتاح رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام پس از دیدار با پزشکیان، گفت: ما 
اطمینان خاطر دادیم که ستاد اجرایی فرمان امام که یک نهاد انقابی زیر نظر 
رهبر انقاب اســت با همه ظرفیت در کنار آقای پزشکیان خواهد بود. ایشان 
تردید نکنند که ظرفیت و امکانات ما در کنار دولت ایشان، حمایت خواهد کرد.
فتاح با اشــاره به همکاری دولت و نهاد پرداخت و گفت: از دکتر پزشکیان 
خواهش کردم کــه ظرفیت نهادها را در کنار دولت خود ببیند و این می تواند 
کمک بســیاری کند. در دولت آقای روحانی هم همین گونه بود همچنین در 
دولت شــهید جمهور آقای رئیســی هم بود، الان هم در خصوص دولت آقای 

پزشکیان به ما سفارش شده که حمایت کنیم و این کار را خواهیم کرد.
وی اضافه کرد: بنده پیشنهاداتی مطرح کردم و ایشان هم بزرگواری کردند 
یادداشت کردند و قول پیگیری دادند و چند مورد مصداقی هم بود که به بنده 

گفتند حتما این موارد را پیگیری و حل کنم.
رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام در خصوص مطالب مطرح شده در جلسه، 
گفت: دکتر پزشــکیان پیشــنهادات بنده را یادداشت کردند. به هر حال هنوز 
دولت تشــکیل نشــده و بعضی از مواردی که گفتم به یک وزارتخانه خاص یا 

وزیر ایشان مربوط بود. 
شاید لازم باشــد ما بعد از استقرار دولت چهاردهم بتوانیم دقیق تر و ریزتر 

موارد را مطرح کنیم، اما به طور کلی بنده خیلی امیدوار هستم.

دولت

نمی شود با روند فعلی مملکت 
را اداره کرد

رئیس جمهوری منتخب گفت: قرار نیســت تصمیمی 
بگیریم که در آن مشــارکت مردم وجود نداشــته باشد و 
سیاســتی را اجرا کنیم که مردم با ما همراه نباشــند، اما 
باید تصمیمات ســختی در این کشور بگیریم. همه باید با 
یکدیگر کمک کنیم چرا که نمی شود با روند فعلی مملکت 

را اداره کرد.
به گزارش ایســنا، دکتر مسعود پزشــکیان در جلسه 
شــورای  عالی اســتان ها، گفت: از مقام معظم رهبری به 
دلیل پیام هایی که دادند از جمله اینکه در جمع نمایندگان 
پیروزی ما را پیروزی ایران و کشورمان قلمداد کردند، تشکر 
می کنــم؛ طبیعتاً لازمه این پیــروزی همکاری، همراهی، 
همدلی و رفتن به طرف پاسخگویی به نیازها و خواسته های 
مردم است و این بارقه امیدی است که وحدت و انسجامی 
که در مبــارزات انتخاباتی داشــتیم را بتوانیم عملیاتی و 

اجرایی کنیم.
وی با تاکید بر اینکه قطعاً بــا وحدت می توانیم موفق 
شــویم، گفت: من به تنهایی نمی توانم کاری بکنم، عده ای 
تصور می کنند که من بایــد کاری بکنم؛ در حالی که من 
نمی توانم کاری بکنم. در حوزه بهداشــت و درمان ۴ اصل 
عدالت، مشــارکت مردمی، روابط بین بخشی و تکنولوژی 
مناســب را داریم. تمام حرف هایی که مــن در مناظرات 
می گفتــم و اصولی که بر آن معتقد بودم حق و عدالت بود 
و من وعده خاصی نــدادم، اما آنچه که گفتم برای احقاق 
حق مردم بود؛ ما به دنبال آن هســتیم که حق هر کسی 

به او برسد.
رئیــس جمهوری منتخــب با بیان اینکــه »وقتی که 
مشارکت باشد می توانیم هر مشکلی را از راه خود برداریم« 
عنوان کرد: اگر در کشور با هم باشیم و دست به دست هم 
دهیم می توانیم هر مشــکلی که وجــود دارد را حل کنیم 
و اعضای شــورای عالی اســتان ها می توانند این مشارکت 
مردمی را ایجاد کنند. من در دورانی که رئیس دانشــگاه 
بودم روزی تصمیم گرفتم ۵۰۰ خانه بهداشــت را دو ماهه 
بسازم؛ در آن دوران مدیران و مسئولان می گفتند که طرف 
مدیریت بلد نیســت و می خواهد کاری بکند حتی برخی 
قصد داشــتند تا استعفا دهند اما ماندند؛ ما در ۶ ماه بیش 
از ۶۰۰ خانه بهداشــت را با مشارکت مردم ساختیم. این 
مشارکت مردم و روابط بین بخشی بود که منجر به ساخت 

بیش از ۶۰۰ خانه بهداشت بدون اعتبار مالی شد.
پزشــکیان تاکید کرد: کلیت قضیه این اســت که اگر 
به مردم و مشــارکت آنها باور داشته باشیم هیچ خاء ای 
نمی تواند وجود داشته باشد. مشکل ما ]مسئولان[ و رفتار 
ما بــا مردم و نوع گفت وگوی ما با مردم اســت. اگر مردم 
به ما کمک کنند هیچ مانعی بر ســر راه ما نخواهد بود به 
این شــرط که آنها باور کنند که ما برای مردم هستیم؛ ما 
آمده ایــم که به مردم خدمت کنیــم و نیامدیم که به آنها 
دســتور دهیم؛ ما آقا بالا سر آنها نیستیم، بلکه خدمتگزار 

مردم هستیم.
وی گفت: من به مدیرانــی که می خواهم انتخاب کنم 
گفته ام که توقع من از همه مدیران این اســت که به اصل 
رضایت مشــتری باید پایبند باشند؛ مراجعه کننده ارباب 
رجوع است و ما خدمتگزار آنها هستیم و باید رضایت آنها 
را جلب کنیم؛ اگر همین یک کار را انجام دهیم ۵۰ درصد 
دیگــر نیز پای صندوق های رای می آینــد. ما باید اگر هم 
مشکلی داریم صادقانه با مردم در میان بگذاریم؛ امروز در 
تحریم هستیم و مشکل داریم. من در انتخابات هیچ وعده 
عدد و رقمی ندادم بلکه گفته ام که به مردم دروغ نخواهم 
گفــت و با آنها صادق خواهم بود و قول می دهم که همان 
گونه باشم. تا جایی که ممکن است تاش می کنم تا عدالت 
و انصــاف را در این مملکت پیگیری و پیاده کنم و این امر 

نیز با مشارکت مردم امکان پذیر است.
رئیس جمهــوری منتخب به بیان روایتــی از پیروزی 
رسول اکرم )ص( در جنگ احد پرداخت و تاکید کرد: بعد 
از این جنگ به پیامبر آیه ای نازل شد مبنی بر اینکه »فَبِمَا 
وا  ا غَلیِظَ القَْلبِْ لَانفَْضُّ رَحْمَةٍ مِنَ الَلهّ لنِْتَ لهَُمْ وَلوَْ کُنْتَ فَظًّ
مِنْ حَوْلکَِ فَاعْفُ عَنْهُمْ وَاسْــتَغْفِرْ لهَُمْ وَشَاورِْهُمْ فیِ الْمَْرِ 
«؛ رسول خدا را رها کردند و در  لْ عَلیَ الَلهّ فَإذَِا عَزَمْتَ فَتَوَکَّ
رفتند، اما خداوند به رسول خدا می گوید که اشکال ندارد؛ 
آنها را عفو کن و بنشین با آنها یعنی کسانی که تو را تنها 
گذاشتند مشورت کن و وقتی تصمیم گرفتی به خدا توکل 
کن. ما امروز نه با هم دعوا داریم نه پشت یکدیگر را خالی 
کرده ایم و نه به آن شــکل اختاف داریم، بلکه سر چهار تا 
حرف با یکدیگر دشــمن شده ایم؛ مشــورت کردن و شورا 
بودن اصلی است که می تواند ما را در حل مشکات با عزم 

و اراده بیشتری جلو ببرد.
پزشکیان در ادامه درباره طرح موضوع واگذاری اختیارات 
به شوراها گفت: بر اساس آنچه که درباره ۴۰ کشور ارزیابی 
شده اســت در کشــورهایی که اصاحات و تغییراتی که 
توانسته موفق شود، سه اصل مسئولیت پذیری، چگونگی 
عملکرد و پاسخگویی مورد توجه قرار گرفته است. معتقدیم 
کــه باید اختیار را به افراد واگذار کــرد اما او باید در برابر 
این اختیار نقشــه راه داشته باشد و پاسخگو نیز باشد. باید 
مبنایی علمی، کارشناســی و قانونی برای عملکرد شوراها 
وجود داشــته باشد تا امورات را به این شوراها واگذار کرد؛ 
این کار را با مشارکت مردم، روابط بین بخشی، تکنولوژی 
مناســب و با در نظر گرفتن عدالت و انصاف می توان انجام 
داد؛ این مســائل و اینکه منصفانــه با مردم برخورد کنیم، 
مورد قبول همه دنیاست و هیچ ارتباطی به چپ یا راست 

مذهبی و غیر مذهبی ندارد.
وی با تاکید بــر اینکه باید با مردم باانصاف رفتار کنیم 
ادامه داد: اگر همین یک کار را در رفتارمان با جامعه مورد 
توجــه قرار دهیم، جامعه با ما قهر نمی کند؛ ما حق نداریم 
اگر می خواهیم کســی را هدایت کنیم بر گوش او سیلی 
بزنیم. قرار نیســت اگر می خواهیم تغییــر رفتاری ایجاد 
کنیم بــه آنها بی احترامی کنیم بلکه ایــن حرف ها دارای 
راه و روش اســت. رفتار من به عنوان مسئول باید طوری 
باشد که طرف مقابل احساس نکند من می خواهم برای او 
قیافه بگیرم و تکبر و غــرور دارم و به او امر می کنم، بلکه 
او باید احســاس کند که من می خواهم خدمتگزار او باشم 
نه اینکه می خواهم آقا بالا ســرش باشم. رئیس جمهوری 
منتخب همچنین در واکنش به درخواست مطرح شده در 
این نشست در خصوص حضور رئیس شورای عالی استان ها 
در جلســات هیات دولت عنوان کرد: اگر در این خصوص 
منع قانونی وجود نداشته باشد قطعاً این کار را انجام خواهم 
داد و اگر منعی نیز وجود داشــته باشد چهارچوبی ایجاد 
خواهیم کرد تا این اتفاق بیفتد. ما قرار نیســت تصمیمی 
بگیریم که در آن مشــارکت مردم وجود نداشــته باشد و 
سیاستی را اجرا کنیم که مردم با ما همراه نباشند، اما باید 
تصمیمات سختی در این کشور بگیریم. همه باید با یکدیگر 
کمک کنیم چرا که نمی شود با روند فعلی مملکت را اداره 
کرد؛ باید تصمیم سخت بگیریم و در این تصمیم نیز اجازه 
ندهیم کســانی که محروم و فقیر هستند زیر دست و پای 
ما له شــوند. باید مواظب باشیم که آنها صدمه نبینند. این 
اصلی است که من به عنوان کسی که باید مسئولیت کشور 
را بر عهده بگیرم می توانم بپذیرم که تصمیم من موجب له 

شدن آدم ها زیر دست و پای توسعه باشد.

رویداد
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